
                                                                                                                                                                                                                                                                

 
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XVI/08 

 
 
s e s j i  Rady    Miasta Działdowo 

odbytej    w     dniu     8   lipca     2008 roku     w     sali   konferencyjnej  Urzędu Miasta, 

w zamku, 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 
        Sesja trwała w   godz. 1000 –  1410 . 

 
 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Z-ca Burmistrza Miasta    

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta   

Pani Magdalena RZĄP                                             - Inspektor w zespole radców prawnych 

Pani Monika SKRZYPEK                                          - Naczelnik Wydziału PNŚ 

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                                - Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 

Pani Ewa NERS                                                            - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Wojciech FABIŃSKI                                            - Naczelnik Wydziału GKW 

Pan Andrzej WITKOWSKI                                        - Komendant Straży Miejskiej 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                                   - Radna Sejmiku  

Pan Witold OSTROWSKI                                          - Radny powiatu Działdowskiego  

Pan Kazimierz KORDECKI                                       - Przewodniczący Ekologicznego 
                                                                                          Zwi ązku Gmin „Działdowszczyzna”  

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA                                 - Dyrektor MOPS 

Pan Adam BOROWSKI                                  - Przedstawiciel  Komendy Powiatowej Policji  

Pan Zenon SZACHERSKI                                          - Prezes DAR S.A. 

Panie Barbara WERNER i Janina ZYZNOWSKA -  Przedstawicielki Zarząd Rejonowego  
                                                                                          PCK w Działdowie 
 
Przewodniczący zarządów osiedli                             -  zgodnie z załączoną listą obecności  
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Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele lokalnych mediów  
 

 
 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad.    

 

 
Ad pkt  2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji: 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca     Rady    wniosła  o     rozpatrzenie 

w punkcie 20 jeszcze jednego projektu uchwały w sprawie   wyrażenia opinii o lokalizacji 

salonu gier na automatach. Uzasadniając wniosek tym, że  już po ustaleniu porządku 

dziennego sesji i po przesłaniu materiałów do radnych wpłynął wniosek od kolejnej firmy o 

wyrażenie opinii w sprawie lokalizacji salonu gier. Wniosek ten  był  przedmiotem dyskusji 

na Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego  oraz Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska – w związku z czym uważam,  że może on już  być przedmiotem obrad Rady.  

        Rada  18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  wyraziła zgodę na rozpatrzenie w punkcie 20  

dwóch projektów uchwał, po czym  przystąpiła do realizacji porządku obrad, w następującym 

brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji.  

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 
5. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady.  
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6. Sprawozdanie  przedstawicieli  Gminy  z   działalności  związków    międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

 
7. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.  

 
9. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
10. Informacja dotycząca realizacji zadań przez Ekologiczny  Związek Gmin 

„Działdowszczyzna”.  

 
11. Przyjęcie Oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Miasta Działdowo w sprawie 

utrzymania Punktu Krwiodawstwa w Działdowie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej, położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy   kupna-

sprzedaży     nieruchomości    położonej     w     Działdowie, łączącej ul. 11 Listopada 

z ul. Reymonta na rzecz Gminy-Miasto Działdowo.   

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości, położonej przy Pl. 1-go Maja w Działdowie.  

 
15. Podjecie uchwały w sprawie zasad aktualizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy społecznej : 

„Program aktywności lokalnej dla miasta  Działdowa na lata 2008-2013”.  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy-Miasto Działdowo do realizacji 

projektów systemowych w ramach Poddziałania 7.1.1. Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki.  

 
18. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych  Miasta Działdowo na lata 2008-2015.  

 
19. Podjecie uchwały w  sprawie  przyjęcia Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem 

i Rodziną Miasta Działdowo na lata 2008-2015.  
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20. Podjęcie   2    uchwał   w    sprawie   wyrażenia  opinii o    lokalizacji   salonu    gier 

na automatach.  

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2008.  

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie 

planowanego deficytu roku 2008.  

 
23. Odpowiedzi na zapytania. 

 
24. Wolne wnioski i informacje.  

   

 

 
Ad pkt 3 

 

        Bez uwag,  jednomyślnie, tj. 18 głosami „za”  ” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji. 

 

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym :  

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady  poinformowała, że w okresie 

między sesjami :  

- 17 czerwca otrzymała pismo   od pana Lecha Sienkiewicza, Prokuratora Rejonowego 

w Działdowie w sprawie pominięcia w regulaminie dotyczącym strefy płatnego 

parkowania samochodu  Prokuratury    Rejonowej  oraz  odpowiedź  od  Burmistrza, 

że   przekazuje    to  pismo   Przewodniczącej    Rady  i  ewentualne   zmiany   będą    

już w gestii Rady Miasta. Jeżeli chodzi o strefę, to   również rozmawiałam 

telefonicznie z panią Jadwigą Plewką,  która złożyła wniosek o zwolnienie z opłat 

samochodu konwojentów bankowych.  Poinformowałam panią Plewkę, że   jako Rada 

będziemy monitorować   działanie strefy płatnego parkowania. I jeżeli   przepisy 

pozwolą, to  być może po jakimś czasie będziemy w stanie ten regulamin udoskonalić. 

Nie rozmawiałam jeszcze z   panem mecenasem  - czy po przeprowadzonym przetargu 

i przy funkcjonującej  strefie -  jest w tej chwili prawnie możliwe, żebyśmy zmieniali 

jakiekolwiek  zasady  tego regulaminu,  
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- 6 czerwca otrzymała do wiadomości pismo adresowane do Burmistrza Miasta 

Działdowo od Przedsiębiorstwa Budowlano-Usługowego „PRIMBUD”, zawierające 

stanowisko firmy w sprawie przesłanego 27 maja protokołu z przeglądu 

gwarancyjnego hali sportowej przy Gimnazjum Nr 2 w Działdowie.  Protokół zawiera 

informację o usterkach stwierdzonych w czasie przeglądu hali oraz zobowiązanie 

Przedsiębiorstwa  do   usunięcia   usterek   do 14.08.2008 r.    W piśmie przesłanym 

do mojej wiadomości, podpisanym przez prezesa, pana Jerzego Miecznikowskiego 

postawiono zarzut nieważności postępowania reprezentantów Urzędu Miasta , jak też 

nie uznano roszczeń Urzędu Miasta  w sprawie występujących usterek i   żądania   ich   

usunięcia  z  powodu upływu   okresu    gwarancyjnego. Następnie, 12 czerwca 

otrzymałam do wiadomości pismo pana Burmistrza,  adresowane do pana prezesa 

PRIMBUD-u ,   w   którym to pan   burmistrz  potwierdza  żądanie usunięcia usterek 

w   wyznaczonym w  pierwszym piśmie  terminie,  to jest do 14 sierpnia 2008 roku . 

W piśmie tym zawarta jest również informacja o trwającym nadal okresie 

gwarancyjnym,  a zmodyfikowana treść umowy ugodą sądową z dnia 4 kwietnia br. 

dotyczy wyłącznie  podłogi. Jeśli ktoś z państwa radnych chce zapoznać się z treścią 

korespondencji – jest dostępna w Biurze Rady, 

 
- 20  czerwca  pan Edward Tkacz,   wręczył mi pismo następującej treści :  „Wnioskuję 

o ustawienie starego dystrybutora paliwa w miejscu, gdzie stał od przed II wojną 

światową, tj. przed ratuszem od strony ulicy Jagiełły. Uzasadnienie – dystrybutor ten 

ocalał. Jest w stacji paliw na ulicy Polnej. Dystrybutor ten był obsługiwany ręcznie z 

przeźroczystymi  dwoma, 5 litrowymi butlami, z których w widoczny sposób spływało 

paliwo do zbiornika samochodu. Ustawienie tego historycznego dystrybutora  

unaoczni olbrzymi postęp w motoryzacji miasta, obstawionego obecnie dużymi 

stacjami paliw, gdy jeszcze w latach pięćdziesiątych wystarczał jeden ręcznie 

pompowany dystrybutor.. Obecnie rynek obstawiony jest wieloma parkomatami, by 

ograniczyć ilość samochodów. Niech ten  jeden dystrybutor świadczy o ogromie 

postępu. Niech ocaleje dla młodszych pokoleń i nie przepadnie jak muszkiet znaleziony 

przeze mnie na   zamku i   przekazany   nauczycielowi   historii  panu Wiśniewskiemu 

w obecności całej klasy”.    Nawiązałam w tej sprawie kontakt z panem Piotrem 

Bagińskim, który obiecał, że poinformuje mnie czy ten dystrybutor ciągle znajduje się  

przy ulicy Polnej, czy też jego  losy są trochę bardziej tragiczne. Pismo to 

przekazałam także  panu Burmistrzowi i jeżeli   dystrybutor ten  byłby do uzyskania, 

to myślę panie Burmistrzu, że można tę sprawę przemyśleć  i zobaczyć jakby 

ewentualnie wkomponował się w to miejsce, 
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- 20 czerwca wpłynął wniosek   Zarządu   Rejonowego  PCK w Działdowie o nadanie 

imienia PCK jednej z nowo powstających ulic w  naszym mieście. Przekazałam to 

pismo panu Burmistrzowi i apeluję również   do radnych, abyśmy mieli na uwadze tę 

nazwę, w momencie gdy będzie powstawała nowa ulica,   

- o piśmie w sprawie chęci likwidacji punktu  Honorowego Krwiodawstwa w 

Działdowie tylko państwu wspominam , gdyż będziemy w tej sprawie  dyskutować  

podczas przyjmowania stanowiska Rady, 

- w    dniu   wczorajszym   wraz   z   panem   burmistrzem uczestniczyłam w spotkaniu 

z przewodniczącymi zarządów osiedli. Wnioski i sprawy dotyczące   poszczególnych 

osiedli w większości zanotowałam.   Nie mniej jednak Przewodniczący złożą je na 

piśmie  do pana burmistrza,  celem rozpatrzenia.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Wiceprzewodnicząca Rady :  

Szanowni państwo, 6 czerwca wraz z wiceprzewodniczącym, panem Markiem Dwórznikiem 

uczestniczyłam w   konferencji   podsumowującej  X Warmińsko-Mazurskie   Dni   Rodziny 

w Nowym Mieście Lubawskim. Patronat nad tą uroczystością sprawowali : Marszałek 

Województwa        Warmińsko-Mazurskiego,    Wojewoda      Warmińsko-Mazurski    oraz 

ks. arcybiskup metropolita warmiński Wojciech Zięba, który w intencji rodzin naszego 

województwa odprawił mszę św. w bazylice nowomiejskiej.   

Tematem przewodnim konferencji była rola samorządu w integrowaniu rodzin i społeczności 

lokalnych.   

 
 
Ad pkt 5 

         

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym,     tj. od 6 czerwca 2008r.  do  7 lipca 2008 r.  ( stanowi ono załącznik do 

protokółu).  

 

 

Ad pkt 6 

 
        Nie    składano      sprawozdań      z         działalności         związków     międzygminnych 

i  stowarzyszenia  gmin.  
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Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym :  

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 7 lipca  Komisja :  

- jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym nieruchomości 

niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie na rzecz pana Wiesława Sobotki, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady  w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości położonej w Działdowie, 

łączącej ul. 11 Listopada z ul. Reymonta na rzecz Gminy-Miasto Działdowo, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na  sprzedaż   w  drodze  przetargu  nieruchomości niezabudowanej, położonej przy 

Pl. 1-go Maja w Działdowie, 

- pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zasad aktualizacji 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego,   

- na wniosek  radnego, pana  Tessara - Komisja odłożyła zaopiniowanie  projektów 

uchwał w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach   do czasu 

otrzymania opinii od zarządów osiedli, ponieważ Komisja kierowała się   tym, że 

pierwszeństwo w opiniowaniu powinien mieć  zarząd osiedla.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący  Komisji  Budżetu i Finansów przekazał, 

że na posiedzeniu w dniu    7 lipca Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2008 oraz w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu na pokrycie planowanego deficytu  roku 2008. 

 

Pan    Mieczysław  FAFIŃSKI –  Przewodniczący    Komisji    Oświaty,    Kultury,   Sportu 

i    Turystyki   poinformował,   że w okresie międzysesyjnym Komisja  nie obradowała.   

  

Pani Teresa OLSZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazała, że  na posiedzeniu w dniu 4 lipca  Komisja : 

- przyjęła  informację o działaniu monitoringu w mieście, 
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- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie przyjęcia lokalnego 

programu pomocy społecznej: „Program aktywności lokalnej dla miasta Działdowa na 

lata 2008-2013”, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy-Miasto 

Działdowo do realizacji projektów systemowych w ramach Poddziałania 7.1.1. 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki,   

- pozytywnie   zaopiniowała   projekt uchwały w   sprawie przyjęcia Strategii Integracji 

i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Działdowo na lata 2008-2015,  

- pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia Systemu Profilaktyki 

i  Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Miasta Działdowo na lata 2008-2015, 

- negatywnie   zaopiniowała  dwa   projekty uchwał Rady   w sprawie wyrażenia opinii 

o lokalizacji salonu gier na automatach, 

- wypracowała projekt Oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Miasta 

Działdowo w sprawie utrzymania Punktu  Krwiodawstwa w Działdowie. 

 

Pan Józef ORZECHOWSKI – Przewodniczący   Komisji   Rewizyjnej        poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu   27 czerwca Komisja dokonała kontroli  przestrzegania warunków 

ustawy o zamówieniach publicznych,  realizowanych przez Urząd Miasta Działdowo poniżej 

14 000 EUR w 2007 roku.  Pozwolicie państwo, że  nie będę czytał całego protokołu 

kontrolnego, tylko przeczytam ustalenia i  wnioski :  

        W  wyniku  powyższych czynności zespół kontrolujący dokonał następujących ustaleń. 

Zamówienia publiczne realizowane w 2007 roku  poniżej  14 000 EUR  przez  Wydział  

Organizacyjny  oraz Wydział  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej i   Nadzoru 

Właścicielskiego są dokumentowane, zawierają pisemne procedury, z których wynika 

czytelność zachowania zasady konkurencyjności przy wyborze wykonawcy.  Wydział 

Rozwoju i Promocji w 2007 roku zamówienia publiczne poniżej 14 000 EUR realizował na 

zasadach ustnych , dokonując wyboru najkorzystniejszych ofert, rozmowy , doradztwo, 

rozeznanie cenowe, solidność, terminowość – bez zastosowania procedur pisemnych poza 

dokumentacją wykonawczą.  Na tej podstawie trudno ocenić zachowanie zasad 

konkurencyjności przy wyborze wykonawcy. Ze złożonych wyjaśnień wynika, że do 2007 

roku   brakowało   wymogów   proceduralnych dla realizacji zamówień publicznych poniżej 

14 000 EUR . 

Wnioski z kontroli : 

Komisja zaleca opracowanie i wprowadzenie odpowiednich regulaminów określających 

zasady dokonywania wydatków publicznych o wartości nieprzekraczającej 14 000 EUR.  
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Ad pkt 8  

 
        Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA 

Odpowiedzi na interpelacje zostały przekazane wszystkim  radnym w materiałach sesyjnych. 

A dzisiaj otrzymaliśmy jeszcze sprostowanie odpowiedzi na interpelację dotyczącą delegacji 

pana burmistrza.   

Ja może jeszcze dodam panie radny Kaszubski, że jeżeli chodzi o przekazanie panu  

skserowanej dokumentacji, to zostało ustalone, że pan do tej dokumentacji ma po prostu 

wgląd  gdyż, żeby pan uznał ksero dokumentacji za wiarygodne, musiałoby ono być  

potwierdzone przez notariusza. Dlatego uznaliśmy, że ma pan wgląd do dokumentacji 

oryginalnej. Może pan z niej robić notatki, wypisy – i wtedy nie będzie żadnych zastrzeżeń , 

że ta dokumentacja   mogła nie być   oryginalna, czy mogła być w jakiś sposób poprawiona. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Proszę, żeby pani  zechciała powiedzieć, że tę informację dostałem po mojej interwencji,  bo 

w początkowej wersji otrzymałem tylko  kilometrówkę i diety. Natomiast w skład wyjazdów 

służbowych wchodzą również  opłaty wstępne za szkolenia,  rachunki za noclegi itd. Także  ja 

dostałem tę informację i bardzo bym prosił , żeby   pani   się do tego ustosunkowała i   mnie 

taką informację przesłała.  

 
Pani BARTKOWSKA : 

Panie radny,  być  może  urzędnicy  uznali,  iż  znany  jest  panu   Statut,   że   ma pan prawo 

w każdej chwili wejść do Urzędu Miasta i poprosić o dokumentację. I stąd    w pierwszym 

piśmie nie informowali pana o takiej możliwości. Natomiast przy domaganiu się pana  o tę 

dokumentację,  taka informacja została panu przekazana. Ja   myślę,   że wynika to  z tego, że 

my, jako radni znamy swoje uprawnienia. I nawet możemy przyjść i jeżeli któryś z młodych, 

nowych urzędników jeszcze się z tym nie zapoznał –  to my możemy o tym przypomnieć – 

jestem radnym i proszę na podstawie takiego a takiego   artykułu Statutu o udostępnienie mi 

tej, a tej dokumentacji w takiej, a w takiej wersji. Także   myślę, że tu nie możemy mieć 

pretensji do  urzędników, że nie przesłali panu takiej informacji.  

 
Radny pan KASZUBSKI : 

Odebrałem to w ten sposób, że pani próbowała to zamieść pod chodnik,  żeby nie wyszła cała 

kwota  na jaw .  Ja na pewno takiej kontroli dokonam,  bo na dzień dzisiejszy wyszło około 

14 000 zł za wyjazdy,  a jeśli zostaną doliczone szkolenia, pobyty i opłaty wstępne,  to będzie  
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to grubsza kwota. Także uważam, że ze względu  na to, że akurat pani podpisywała delegacje, 

to po prostu próbowała to pani zamieść pod chodnik.  

 
Pani BARTKOWSKA : 

Absolutnie nie mam ani takiej potrzeby, ani takiej możliwości, gdyż każda delegacja jest  

udokumentowana   pobytem.  W     niektórych   urzędach   nawet   nie   ma   takiej     potrzeby 

i wystarcza oświadczenie. Natomiast u  nas  taka  zasada  jest stosowana dla  każdego z nas, 

kto mając zaproszenie, czy jakieś inne pismo  – wyjeżdża w delegację.  Polega ona na tym, że 

aby można było otrzymać zwrot poniesionych kosztów – trzeba mieć  potwierdzenie, że tam 

w tym czasie się przebywało. I nigdy nie miałam takiej potrzeby , gdyż wszystkie wyjazdy, 

dla których delegacje podpisywałam  - uznawałam za słuszne.  Zresztą  nie ja jestem od oceny 

czy pan burmistrz chce uczestniczyć w takim czy w innym spotkaniu. Ja tylko wiedziałam, że 

takie spotkanie, czy takie szkolenie, czy inna jakaś konferencja faktycznie ma miejsce.  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta : 

Chciałabym spróbować wyjaśnić rozumienie tej interpelacji, którą pan radny przedłożył, 

ponieważ prośba była o –  o chronologiczne wydruki delegacji za rok 2007 i pierwsze pięć 

miesięcy roku 2008 ze względu na częste wyjazdy.  Pierwsze rozumienie wprost tego, co tutaj 

jest napisane było takie, że chodzi tylko o zestawienie dat wyjazdów i ewentualnych celów 

podróży,  bo     nic o kosztach nie jest napisane.  Natomiast  z   własnej    inicjatywy   

przedstawiliśmy   wszystkie    koszty,   które wiążą   się z wyjazdem służbowym poza stałe 

miejsce wykonywania pracy, bo tak należy rozumieć zwrot – delegacja. Zgodnie z przepisami 

każdemu z pracowników jesteśmy obowiązani wypłacić należności z tytułu podróży 

służbowej     na terenie kraju. I przysługują mu wówczas diety, oczywiście to jest wszystko 

przepisami określone – za jakie godziny i w jakiej części te diety przysługują  oraz zwrot  

kosztów przejazdów, noclegów, dojazdów środkami komunikacji  miejskiej  i  inne  wydatki    

udokumentowane  przez odbywającego podróż . Nie było tutaj prośby o informacje dotyczące 

kosztów szkoleń, czy też kosztów konferencji – w związku z tym w ten sposób została ta 

informacja przedstawiona. 

 
Radny pan KASZUBSKI : 

Pani Skarbnik, na jednej z Komisji rozmawiali radni naszego Klubu jak również radni Klubu 

koalicyjnego, że te wyjazdy są zbyt częste i kosztowne. Pani na pewno  na tej Komisji była, 

bo to była Komisja przed poprzednią sesją i uważam, że tłumaczenie tego typu, że pani nie 

wiedziała.   No to więc co – mnie o daty wyjazdów chodzi proszę pani - no, nie bądźmy 

śmieszni. 
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Pani BARTKOWSKA : 

W związku z tym panie radny, proszę o  wygospodarowanie czasu i przyjście do urzędu- 

będzie pan miał udostępniony każdy dokument    dotyczący każdej delegacji . 

 
 
 
Ad pkt 9  

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radna pani Wanda MILEWSKA : 

W ciągu ostatnich miesięcy sprawą, która bulwersowała społeczeństwo - była sprawa 

parkomatów. W końcu te parkomaty zostały wprowadzone, a  jaki jest skutek – widzimy. 

Wprawdzie na   rynku  zrobiło  się  luźniej,  ale  też    przedsiębiorcy  z  rynku   prosili  mnie 

o  poinformowanie Rady, że obroty przedsiębiorców spadły do 30%.  I proszono mnie, żeby 

zapytać -   czy przedsiębiorcy z rynku mają być traktowani jak obywatele   drugiej kategorii  

w tym mieście? Co robi miasto, żeby uaktywnić przedsiębiorczość, żeby dać nowe miejsca 

pracy – jeżeli przyczyniamy się w pewien sposób  do zahamowania rozwoju naszej, lokalnej 

gospodarki   poprzez  takie działania. Poza  tym  proszę państwa,  ponieważ    jestem  często 

w rynku więc pytano mnie również - dlaczego zainstalowano stare parkomaty? Dlaczego te 

parkomaty  nie spełniają podstawowych norm ? Dlaczego nie ma czegoś takiego, że  jeżeli 

chcę   zaparkować  na   pół  godziny i wrzucam monetę 5 zł, to mi się wydaje resztę ?  Jeżeli 

w automacie    chce kupić pepsi czy colę i wrzucę 5 złotych, to resztę otrzymam . Natomiast 

w tym parkomacie jak wrzucę  2 złote, to mam bilet za 2 złote – nikt moich żądań 

obywatelskich nie spełnia . Dlaczego te parkometry są stare i  nie spełniają podstawowych 

norm technicznych, czyli jeżeli chcę za 70 groszy, a więc na  pół godziny – wciskam pół 

godziny i reszta wyskakuje.  Proszę państwa, ludzie sygnalizują, że niestety  tak nie jest . 

Zresztą również z panią radną Sejmiku przerobiliśmy to technicznie i rzeczywiście – mimo, 

że  pani radna chciała zaparkować na pół godziny – wrzuciła złotówkę, nie otrzymała reszty, 

tylko  bilet – dobrze,  że  otrzymała, bo zdarza się i tak, że wrzuca się monetę i biletu nie ma. 

I  ludzie stoją źli i  nie wiedzą co robić . Dalej – byłam świadkiem również takiego zdarzenia, 

że podjechał samochód,   wyszli ludzie – po wyglądzie zorientowałam się proszę państwa, że 

ze wsi i   był problem z obsługą parkomatu.    Nie każdy jest tzw. techniczny i  proszę 

państwa  no, ja nie ubliżam nikomu – podobnie też ludzie powiedzmy w starszym wieku – 

raczej wolą unikać takich zetknięć z tą techniką – wprawdzie już mocno przestarzałą, ale 

techniką . No, efekt jak już powiedziałam jest taki , że wprawdzie jest luźniej w rynku , ale 

też luźniej w naszych kieszeniach. Naszych, czyli przedsiębiorców.  
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Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja mam trzy pytania ; 

Pytanie pierwsze   - chciałem się  dowiedzieć, czy  po pierwszym półroczu tego roku jest 

zauważalny spadek wpływów z tytułu  udziału Gminy- Miasto Działdowo w podatku 

dochodowym od osób fizycznych. Jeśli można, to chciałbym, aby zostało to porównane  do 

roku ubiegłego.  

Drugie pytanie dotyczy budowy sali gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 1 – dochodzą mnie 

słuchy,  że wykonawca tej inwestycji jest nękany - że tak powiem - przez różnego rodzaju 

urzędy,  typu nadzór budowlany, jak również przez urzędników naszego miasta,  że rzekomo 

inwestycja, którą wykonuje jest niezgodna z projektem. Ja chciałem  zauważyć, że są dwie 

jeśli nie więcej specyfikacje  i  takie   nękanie   powinno  być  obiektywne,  dlatego że jeżeli 

w jednej specyfikacji są okna brązowe, a w drugiej są białe więc, to nie może być podstawą, 

ja myślę, wstrzymywania robót czy powiedzmy dokuczania temu wykonawcy. 

I pytanie trzecie dotyczy biblioteki – chciałem się dowiedzieć jak wygląda sytuacja, ponieważ 

drugi,  jeśli nie trzeci rok mówimy o   bibliotece. Natomiast  ja nie widzę żadnych postępów 

w tej sprawie – więc chciałem się dowiedzieć czy doczekamy się w końcu w tej kadencji 

nowej biblioteki, czy się nie doczekamy ? 

 
Radna pani Teresa OLSZEWSKA : 

Ja chciałam przekazać taką informacje. Mieszkam  na placu Mickiewicza, często wychodzę 

do   miasta i  ludzie mnie  zaczepiają  i   dziękują za  to, że   jest    przynajmniej    porządek. 

Są zadowoleni, że swobodnie mogą dojechać do   posesji, choćby nawet dowieźć węgiel , co 

do tej pory nie było możliwe – musieli prosić Straż Miejską o  pomoc. Bulwersuje ich tylko  

to, że jak się dowiedzieli  z prasy - mieszkańcy strefy płatnego parkowania w Brodnicy i w 

Ciechanowie płacą rocznie  60 zł za abonament, a u nas wychodzi rocznie 120 zł . I  w sumie 

troszeczkę na to są obrażeni, ale    naprawdę są      zadowoleni, jest porządek , można wjechać 

i swobodnie zaparkować. Na parkomatach jest napisane   jak je obsługiwać, że parkomat nie 

wydaje pieniędzy,  jaki pieniądz wrzucić, ile się  otrzyma czasu na postój – także   naprawdę 

ludzie przychodzą do mnie  i dziękują. 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Wiceprzewodnicząca Rady :  

Szanowni państwo, pytanie   kieruję   do pana burmistrza – na jakim etapie są prace związane 

z instalacją oświetlenia przy ulicy Dębowej ?. A druga sprawa , to  prośba  mieszkańców tej 

ulicy o powtórne wyrównanie tejże drogi do czasu ewentualnego, trwałego utwardzenia , bo 

zrobiły się już tam  wyboje. 
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Radny pan Józef ORZECHOWSKI 

Panie burmistrzu mam pytanie, które powtarzam co sesja,  ewentualnie co druga – o boiska. 

Społeczeństwo, a zwłaszcza młodzież i  środowisko sportowe chce uzyskać informację - 

kiedy będą mogli rozegrać  pierwsze mecze na boiskach piłkarskich? 

 
 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI : 

Panie burmistrzu, ja mam dwa pytania. Pierwsze pytanie  to – jakie miasto otrzymuje korzyści 

z ustawionego radaru, który zakupiliśmy? Dlaczego radar ustawiany jest bez tablicy  – uwaga   

pomiar prędkości. I skoro mamy miasto monitorowane, to   można by pod tablicami 

wprowadzić tabliczki – miasto monitorowane. 

Pytanie drugie – jak wygląda sprawa przejęcia budynku po starym szpitalu na ulicy 

Wolności? 

 

 

Ad pkt 10 

 
 
        Pan Kazimierz KORDECKI – Przewodniczący Ekologicznego Związku Gmin 

„DZIAŁDOWSZCZYZNA” złożył obszerną informację z  realizacji zadań Związku.  

Radni mieli możliwość szczegółowego zapoznania się m.in. z : podstawowymi celami 

Związku,  gospodarką odpadami, w tym z zadaniami gmin w tym zakresie, wskaźnikami 

wytwarzania odpadów, kierunkami zagospodarowania odpadów, metodami ich  

zagospodarowania oraz  zasadami kształtowania ceny za odpady (informacja ta stanowi 

załącznik do protokółu). 

 
 
 
        Po zakończeniu prezentacji, Przewodniczący Związku odpowiadał na  pytania radnego 

pana Andrzeja TESSARA dotyczące  tzw. kosztów postępujących i wielkości tych kosztów 

odprowadzanych   do marszałka oraz na pytanie wiceprzewodniczącego pana Marka 

DWÓRZNIKA , którego interesowało – jakie koszty ponoszą gminy nowo wstępujące do 

Związku.  
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Ad pkt 11 

 

        Przyjęcie oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Miasta Działdowo w sprawie 

utrzymania Punktu Krwiodawstwa w Działdowie: 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady : 

Otrzymaliśmy do wiadomości pismo prezesa Zarządu Rejonowego PCK w Działdowie, które 

zostało skierowane do  Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Olsztynie 

przeciwko zamiarowi likwidacji Punktu Honorowego Dawcy Krwi w Działdowie.   Gościmy 

dzisiaj Zarząd PCK w Działdowie i proszę o zabranie głosu panią Jankę Zyznowską 

 
Pani Janina ZYZNOWSKA : 

Zanim przystąpimy do tego bardzo poważnego tematu, mamy jeszcze zaszczyt i przyjemność 

wręczyć Gminie-Miasto   Działdowo na wniosek Zarządu Rejonowego PCK w Działdowie 

odznakę honorową PCK. I tak :  Kapituła Odznaki Honorowej w uznaniu zasług na rzecz 

Polskiego Czerwonego Krzyża nadaje Gminie- Miasto Działdowo odznakę honorową PCK 

czwartego stopnia. Bardzo proszę pana burmistrza o odebranie tej odznaki.  

Ja jeszcze dodam, że bardzo dziękuję panu Burmistrzowi i Radzie za pomoc dla naszego 

Zarządu Rejonowego PCK w   Działdowie. Za   utrzymanie lokalu, za finansowanie świetlicy 

i za wszystkie inne sprawy, w których pomaga nam pan Burmistrz. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Ja już rzekłem paniom, że nie godzien jestem tego  pewnie, bo przez te półtora roku czasu 

myślę,  że nie zasłużyłem, żeby otrzymać taką odznakę. A   jeżeli już została nadana, to 

myślę, że należy  oddać hołd wszystkim moim poprzednikom, panom burmistrzom, 

wszystkim radnym, wszystkim urzędnikom, którzy przyczynili się do tego, że w ten sposób 

Urząd miasta został doceniony. Dziękuję ślicznie. 

 
Pani ZYZNOWSKA : 

Króciutko jeszcze dodatkowa informacja do tego pisma, które złożyliśmy do Rady Miasta 

Działdowo. Takie pismo również złożyłam na ręce pani radnej Teresy Nowakowskiej i było 

ono rozpatrywane na Komisji Zdrowia Sejmiku Wojewódzkiego, także pani radna przekaże 

nam stanowisko tej komisji. Chciałam również dodatkowo poinformować, że oprócz punktu 

krwiodawstwa, który jest stały i działa przy szpitalu, organizujemy jeszcze dodatkowe pobory 

krwi. I tak : w czterech szkołach dwukrotnie był przeprowadzony pobór krwi w miesiącu od 

października do   marca.   Były  to szkoły   średnie w Iłowie,   Malinowie,  Gródkach i Zespół  
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Szkół na Pocztowej, gdzie oddawali krew także uczniowie  z Zespołu Szkół przy ulicy  

Grunwaldzkiej. Również   takie   pobory krwi były w dwóch szkołach w Lidzbarku,  w szkole 

na   ulicy    Polnej  i w     Rybnie.   W   sumie w   ramach   akcji   „Młoda krew ratuje życie” 

w  miesiącach od października do marca zebraliśmy w tych szkołach 115 litrów krwi. Jest 

dużo młodzieży chętnej do oddania krwi, ale   nie wszyscy mogą oddać, bo  po badaniach 

okazuje się, że niektórzy nie spełniają wymogów.  

W sumie w ubiegłym roku w całym powiecie zebraliśmy 824 litry krwi. To jest bardzo dużo. 

Teraz   jeszcze   planujemy   3    nowe    akcje  w   tym   sklepie   Inter   Marche,   w P łośnicy 

i w Uzdowie. Zainteresowanie jak powiedziałam jest bardzo duże. A zamiar likwidacji 

naszego punktu  stałego w Działdowie  bardzo nas   zaniepokoił   i   dlatego    wystąpiliśmy   

do Rady Powiatu i wszystkich rad gmin o wsparcie naszej inicjatywy. To pismo również 

podpisał przewodniczący Rejonowej Rady Honorowych Dawców Krwi, pan Spychalski, nasz 

czołowy krwiodawca,  który  oddał  w  swoim życiu 110 litrów krwi.    Niewiele  na  pewno 

w  Polsce  jest  takich    osób.   Także   bardzo    prosimy o  podjęcie   pozytywnej   uchwały   

i    poparcie naszych działań.   Jeszcze   dodatkowo   poinformuję,    że   jest   zamiar   

likwidacji punktu  w Nidzicy,  albo   w Działdowie,   ale   szala przechyla się na niekorzyść 

Działdowa dlatego, że w Nidzicy punkt krwiodawstwa dofinansowywany jest przez miasto, 

tam są mniejsze koszty. Także musimy działać, żeby ten nasz punkt utrzymać. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady : 

Przygotowaliśmy  projekt   stanowiska,   który został przyjęty  przez   Komisję   Spraw   

Społecznych i Porządku Publicznego.  

W naszym kraju właściwie co chwilę słyszymy apele o oddawanie krwi, gdyż w wielu 

miastach brakuje tego cennego leku,  na   który   ciągle   wzrasta   zapotrzebowanie. I   mimo, 

że akurat nasze miasto jest jednym z najbardziej aktywnych w regionie - Regionalne Centrum    

Krwiodawstwa    bardziej    sugeruje    się    kosztami  niż ilością uzyskanej krwi. W  związku 

z tym jest to tym bardziej dla nas niezrozumiałe, gdyż nawet jeżeli są większe koszty, jeżeli 

miasto do tej chwili nie dofinansowywało, a wspierało -  to przecież z naszego miasta 

uzyskują najwięcej krwi w regionie.  

 
 
        Po   czym   Rada   20   głosami   „za”,   tj.    jednomyślnie przyjęła O ś w i a d c z e n i e, 

następującej treści :  

 

        Rada Miasta Działdowo wyraża zdecydowany sprzeciw przeciwko zamiarowi 

likwidacji Punktu Krwiodawstwa w Działdowie. Tutejsza idea krwiodawstwa jest 

głęboko   zakorzeniona  i   osiągnięcia    naszych   honorowych   dawców krwi są jednym  
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z największych nie tylko w województwie, ale również w kraju. 

Akcje oddawania krwi przynoszą bardzo duże efekty. 

Nikt bardziej niż nasi krwiodawcy nie rozumie idei oddawania krwi potrzebującym.  

Miasto, doceniając wkład naszych krwiodawców w ratowanie życia ludzkiego 

uhonorowało uch działalność nadając nazwę dla terenu zieleni urządzonej – Park 

Honorowych Dawców Krwi. 

Liczymy na odstąpienie od projektu likwidacji Punktu. 

Łącząc   się   w działaniach   z   honorowymi   dawcami   krwi, jesteśmy skłonni walczyć 

o utrzymanie tego stanu wszelkimi metodami, łącznie z rozszerzoną akcją protestacyjną.  

        
 Pani Teresa NOWAKOWSKA – Radna Sejmiku :  

Wczoraj brałam udział w spotkaniu Komitetu Monitorującego Strategię Rozwoju 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego,   który  działa   przy Marszałku. W  skład tego 

komitetu   wchodzi    wiele  środowisk,   ale  mamy w nim również nasze przedstawicielstwo 

z   Sejmiku.  Dokonaliśmy oceny tego, co się działo w naszym województwie do 2006 roku. 

A  następnie podkreślano, na jakie problemy powinniśmy zwrócić uwagę  do roku 2010, bo   

te 2 lata, to  kolejny okres, na który  planuje się najpilniejsze zadania   do   rozwiązania.   

Państwo, śledząc prasę  na pewno   znacie   wiele   tych   problemów,   które    dotyczą  

województwa,  ale     również i  naszego miasta.  W  tym okresie oczywiście wiele spraw 

zostało załatwionych,  ale    nie do końca.   Przede wszystkim wiele zaniedbań jest   w 

drogach.  Przyczyną tego jest to, że nie ustaliliśmy z Unią Europejską wspólnego planu 

dotyczącego  budowy dróg.  I nasze  prawo jest   niezgodne z unijnym. Poprzednie 2   lata  

zostały stracone i dopiero teraz to się nadrabia.  I wszystkie  drogi, które  zostałyby 

wybudowane niezgodnie z ustawami unijnymi – to nie tylko, że  nie dostaniemy na nie  

pieniędzy, ale po wybudowaniu -   zabiorą nam za te, które zostały wybudowane w tym 

okresie źle.   Także   trwają   rokowania,   żeby   te   wspólne prawo unijne z Polską ustalić. 

63 km wybudowano w drogach wojewódzkich w tamtym okresie,  ponad 500km w drogach 

powiatowych i w drogach gminnych w granicach 1400 kilometrów. A na ten  okres  

oczywiście plan był ambitniejszy,  ale póki co na pewno nie zostanie zrealizowany, bo są 

opóźnienia, które nie zależą od  działalności naszych firm, czy samorządów, ponieważ 

właśnie skutkuje tu  ta  niespójność przepisów.  

Jeśli chodzi o kolejnictwo, to kolei nam maleje. Mieliśmy  ponad 1300 kilometrów, a  teraz 

mamy  niecałe 1200.  

Idzie potężna inwestycja kolejowa  na trasie Warszawa – Gdańsk  z różnymi kłopotami i chcę  
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powiedzieć, ponieważ brałam udział w spotkaniu – prasa  dzisiejsza o  tym pisze- że w Iłowie 

koleje   póki   co zawiesiły    budowę   wiaduktu 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA- Przewodnicząca Rady : 

Nie będzie ani drogi, ani wiaduktu, czyli dwóch  się kłóci, a trzeci korzysta. 

 
Pani NOWAKOWSKA :  

Bo po prostu nie wyegzekwowano nowego odcinka drogi w Iłowie do planowanego w innym 

miejscu wiaduktu, a kolejarze się bardzo ucieszyli i  już pismo przysłali, że budować nie 

będą. Oczywiście poszło odwołanie i mają być ponowne rozmowy.  

W tamtym okresie  nie   było lotniska , a   teraz,  na   ten     okres  lotnisko jest zaplanowane 

w Szymanach.   Pierwszy etap będzie kosztował  w granicach 30mln zł. 17 ma województwo. 

I nie  wiadomo jak sytuacja wygląda dalej, być może, że będzie to realizowane w systemie  

partnerstwa prywatno- publicznego.    

Ogólnie rzecz biorąc, było wiele zastrzeżeń w ochronie środowiska. Zwracano  uwagę na  

temat spalania, że to jest bardzo korzystne, a nie jest załatwione, że w wielu miejscach nie ma 

takiej organizacji jak tutaj dziś słyszeliśmy -  nie będę się  zagłębiać, bo już  państwo 

oczywiście wiecie. No, i oczywiście poruszony został system kształcenia, że należy go 

zmienić i     powrócić       do   reformy oświaty,   bo ten system absolutnie nie zdał egzaminu. 

A   szczególnie   ten   system nie zdał egzaminu w szkoleniu zawodowym. Zostało 

zlikwidowane  kształcenie zawodowe i  nie ma ludzi, przygotowanych do zawodu  - to raz. 

Poza  tym ta część młodzieży poszła to liceów ogólnokształcących i nie ma się co dziwić, że 

spadają  również wyniki egzaminów w liceach ogólnokształcących. Musimy więc wrócić 

koniecznie  do  kształcenia zawodowego. Była również   mowa o   tym,   żeby  zakładom, 

które przejęły kształcenie zawodowe należy przyjść z pomocą. Było dużo uwag na temat 

zwrotu refundacji za kształcenie zawodowe. 

Mówiło   się  również   na    temat  stref inwestycyjnych.  U nas, taka strefa    powstała strefa 

w Iłowie i myślę, że  będzie się  ona ta strefa będzie się rozwijać z korzyścią dla  najbliższego 

terenu.   

Ogólnie     rzecz   biorąc,  przede   wszystkim trzeba    będzie   koniecznie   tworzyć  zespoły 

w   poszczególnych   samorządach  do przygotowywania wniosków,   bo są duże zapóźnienia 

i   nie tylko w samorządach, ale również i w urzędzie marszałkowskim- to tyle spraw 

ogólnych.    

Chciałam jeszcze podkreślić i z przyjemnością poinformować nasz samorząd, panów 

burmistrzów i  państwa  radnych,   iż  wczoraj pan marszałek oficjalnie  powiedział oficjalnie,   
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że nasze miasto   otrzyma  pieniążki  na  rewitalizację.   Kazał  przekazać,  że otrzyma,  a  

musimy  się ubiegać, bo  przecież samo  z siebie - to się nie da.  Myślę,  że tutaj było już 

wiele w tym zakresie zrobione,  tu nie ma specjalnych aż takich zapóźnień, że nie zostaną te 

sprawy załatwione tak jak trzeba. Prosił pan marszałek o telefon, żeby pan burmistrz się 

skontaktował  - szczegóły będą przekazane. Zwolnił mnie nawet, bo dzisiaj jeszcze to 

spotkanie trwa, żeby państwu na tej sesji powiedzieć, że takie pieniążki się znajdą.  

Pismo z PCK przekazaliśmy z panem radnym Willenbergiem do   Przewodniczącego Rady. 

Ponadto pan doktor jest   członkiem Komisji Zdrowia     i  na     posiedzeniu  Komisji   była   

dyskusja  na  ten  temat   i oczywiście Komisja poparła  wniosek Działdowa. Na najbliższej 

sesji      również      zostanie      przyjęte     stanowisko    Sejmiku,      żeby         ten     punkt  

w Działdowie utrzymać. Bo nie  ma co ukrywać proszę państwa - jest to najlepszy punkt 

krwiodawstwa w całym województwie,  a nasza młodzież otrzymała 2 i 3 miejsce jeśli chodzi 

o oddawanie krwi - Malinowo i Iłowo. Także to jest ewenement na skalę województwa, a nie   

wiem czy nie  kraju,  że tak sprawnie działa nasz zarząd PCK. Poza tym było takie 

zastrzeżenie,  że    tutaj  jest  za   mała    pomoc    finansowa   ze strony  naszego   samorządu 

i myślę, że pan burmistrz weźmie sobie głęboko do serca  tę prośbę i pomyśli jak bardziej 

wspomóc, żeby nam w paradę nie weszła Nidzica, która w zasadzie nawet w połowie nie robi 

tego, co my, ale  pieniądze na to znajduje.  

I teraz przejdę do spraw ogólnych -  zwrócili   się   do mnie   mieszkańcy   ulicy   Lidzbarskiej 

z pytaniem -  jak  będzie wyglądała sprawa skrócenia  wiaduktu i zorganizowania ronda na 

skrzyżowaniu na ul. Jagiełły i ul. Grunwaldzka?  Czy nie będzie zagrożeń, że te ciężkie 

samochody będą bezpośrednio na to rondo zaraz z tego wiaduktu zjeżdżały? I czy zostały 

poczynione ustalenia z Policją i z innymi służbami, które za to będą odpowiadać? Myślę, że 

pan burmistrz udzieli mi odpowiedzi. 

Dzisiaj była poruszana sprawa  dotycząca strefy płatnego parkowania. Oczywiście każdy ma 

swoje racje. Ja  nie uważam, że tu się stało jakieś ogromne zło. Myślę, że powinniśmy 

dopracować jeszcze pewne sprawy, żeby  usprawnić działanie tych parkometrów. Wiadomo, 

że dla mieszkańców jest to ogromna korzyść tak jak tu mówiła pani radna Olszewska. Ale   są 

również sprawy, które dotyczą  działalności handlowców. Bo, co  byśmy nie powiedzieli, to 

żeby zapewnić dostawy do sklepu - państwo powiecie, że może tutaj mówię w imieniu 

własnego interesu, ale to akurat nie jest mój interes, chociaż blisko jestem z nim związana. 

Ale prawda jest taka, że aby zapewnić stałe dostawy, żeby się ci, którzy dowożą towar nie 

tułali   po   całym mieście - to się wykupuje miesięczną kopertę po 120zł,  czyli na rok to jest 

w granicach 1500zł.  Jak przyjedzie 2 dostawców, to się nie zmieszczą,  a dwóch kopert się 

nie wykupi, bo  jest za drogo. Ktoś   powie - to nie wykupywać. Ale ktoś,   kto prowadzi taką  
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działalność nie może sobie pozwolić, żeby dostawca jeździł po rynku,   szukał  miejsca.  

Może to przemyśleć ?  Może tym handlowcom rzeczywiście pójść na rękę, żeby było trochę 

taniej – to jest  prośba do państwa, bo najlepiej sprawę wypośrodkować, żeby to było dobre 

dla każdego. Faktem jest -  potwierdzam, co pani radna powiedziała - że  bardzo się skarżą ci. 

Ja nie mogę powiedzieć - w imieniu tam, bo tutaj to już by była  tajemnica handlowa -  jak 

wygląda, ale na pewno też nie jest to z korzyścią nawet  dla tej naszej firmy rodzinnej. Może 

się przetrwa, bo niejedne sprawy się przetrwało, ale  jest to uciążliwe. Jeśli jest  to niewielki 

sklep, to kwota 120 zł miesięcznie – myślę,  że  jest  jednak  trochę  za wysoka. I to prawda, 

że tych klientów jest mniej. A  niektórzy tylko z tego żyją. Ja rozumiem, że trzeba wszystko 

uszanować i nie jestem za tym,  żeby to likwidować, żebyście mnie państwo źle nie 

zrozumieli. Ale trzeba jeszcze raz usiąść i jeszcze raz przemyśleć wszystko, żeby  te 

parkometry działały tak,  jak trzeba.  

Miałam również interesantów, ponieważ przyjmujemy  z panem doktorem w Agencji, nie 

zawsze   systematycznie,   bo czasem  mamy sesje,   wyjazdy,   ale   takie   spotkania  mamy 

w Działdowskiej Agencji Rozwoju.  Jesteśmy w   każdy czwartek od godziny 15, a jeśli nie, 

to prosimy o kontakt i wtedy interesanci dzwonią. Ale mamy też interesantów młodszych, 

którzy nie dzwonią, a przychodzą  z pewnymi problemami. Taki też był incydent przy naszej 

wspólnocie. Ja,  oczywiście absolutnie niczego  nie przyrzekałam. Zwróciłam się   z prośbą 

do pana burmistrza i pan burmistrz pozwolił im na ustawienie namiotu, prosząc, żeby się 

cicho zachowywały. No,  wyszło nieco inaczej. Dzieci   te musiały odejść. Ja wiem, że to 

czasem jest uciążliwe,  ale to jest młode społeczeństwo i jeśli nawet źle się zachowują, to 

naszym   obowiązkiem   jest   przede   wszystkim   ich   również       wychować.  Podać   rękę 

i wychować, bo jak je nauczymy to potem te dzieci i ta młodzież będzie się dobrze 

zachowywać.  Tak jak mówię, zawsze trzeba iść  pośrodku, żeby to było dla dobra i jednej 

strony i drugiej. Wiele jest problemów, z którymi się na co dzień spotykamy, także nie tylko 

ta wielka polityka, ale jest również ta mała i jeśli są takie potrzeby, to mam prośbę, żeby 

przez państwa radnych o tym powiedzieć. A te uwagi, które wniosłam,  nie są absolutnie 

złośliwe, tylko to jest dla  państwa dobra, żeby nie było jakiejś totalnej krytyki, tylko 

żebyśmy z rozmysłem podeszli do rozwiązania naprawdę ważnego problemu, bo dla tych 

handlowców na rynku jest to sprawa życiowa  i trzeba to uwzględnić. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Pani Tereso, trzy, może cztery tygodnie temu w Gazecie Olsztyńskiej, w samorządowcu 

ukazał się ranking wykorzystania   funduszy   unijnych  zarówno powiatu działdowskiego jak 

i miasta Działdowa. Co jest powodem, że akurat  nasze miasto jak i powiat od  4 lat są na  

samym końcu tego  rankingu.  
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Pani NOWAKOWSKA : 

Nie wiem  dokładnie jaki jest system  składania wniosków  przez nasze samorządy. W  jaki 

sposób składają, ile tych wniosków składają, bo oczywiście my z panem doktorem nie 

jesteśmy informowani.  Jeśli jakikolwiek samorząd się do nas zwraca, że jest problem z takim 

czy innym złożonym wnioskiem, to wtedy oczywiście się tym interesujemy. Jeśli do nas się 

nikt nie zwraca,  to takich informacji po prostu nie mamy. Trudno mi  powiedzieć, czy to brak 

wniosków,  bo   jeśli    nie brak wniosków,  a  jest  zła  wola  Sejmiku, to w imieniu własnym 

i pana doktora proszę, żebyście nas państwo o tym informowali i będziemy próbowali 

pomagać.   

 
a 
 
Pan KASZUBSKI : 

Ja bym bardzo prosił pani Tereso, jeśli by pani była łaskawa , żeby się pani zorientowała.  
 
Postaram się – odpowiedziała pani NOWAKOWSKA.  
 
 
Pani Teresa BARTKOWSKA- Przewodnicząca Rady : 

Dziękujemy bardzo za przybycie, dziękujemy bardzo za zabranie głosu, i za zaszczycenie 

naszej Gminy   takim   wysokim odznaczeniem. Jesteśmy  naprawdę zaszczyceni, bardzo  

dziękujemy i zapraszamy na każdą sesję.   

I teraz nadal odstąpimy od  przyjętego porządku sesji i poproszę  prezesa DAR-u, pana 

Zenona Szacherskiego, aby odpowiedział na zapytanie  pani radnej Milewskiej. Nie będziemy 

się odnosić do tego, że spadły do 30% obroty handlowców, gdyż to jak gdyby jest poza. 

Tylko   pytanie było - dlaczego zainstalowano stare parkomaty, które nie wydają reszty.  

 
Pan Zenon SZACHERSKI-  Prezes DAR: 

Oczywiście nie jestem w stanie odpowiedzieć na ile właściwymi są dane dotyczące spadku 

obrotów w strefie.   Natomiast   mogę    powiedzieć       o    korzyściach,      jakie     wynikają 

z wprowadzenia strefy. Nie jest  to wyłącznie moja opinia,  a  mieszkańców, którzy mi ją 

przekazują. Mianowicie, w tej chwili nie ma problemu z zaparkowaniem w obrębie placu 

Mickiewicza i wokół tego placu. Oznacza to, że każdy z nas, kto chce podjechać, dokonać 

jakichkolwiek zakupów ma tę możliwość. Natomiast   do tej pory  było to wielokrotnie 

bardzo wątpliwe, plac bowiem był z reguły zajęty, także   zdobycie  miejsca graniczyło nieraz  

z cudem. Trzeba   było    kilkakrotnie   objechać  rynek, ażeby takie miejsce zdobyć.  
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Jestem  gotów postawić tezę - do udowodnienia zapewne za jakiś okres czasu -  że docelowo 

to te osoby, które prowadzą działalność gospodarczą w obrębie rynku powinny być 

zadowolone  ze zwiększenia  obrotów. A dlaczego? Dowód  jest w miarę prosty - otóż 

dotychczas większość miejsc była zajęta przez pracowników sklepów i pracowników 

otaczających instytucji. Ci, którzy chcieli zaparkować i dokonać zakupów nie mieli takiej 

możliwości, a w związku z tym podjeżdżali do sklepów, które miały parkingi,  czyli do 

sklepów  wielkotowarowych. Myślę więc, że w krótkim czasie ta teza okaże się tezą 

prawdziwą.   

Drugim poważnym chyba atutem tego jest fakt, że mieszkańcy, którzy mieszkają w tej 

dzielnicy, czyli w centrum miasta również wyrażają jednoznaczną opinię, że w tej chwili jest 

przestrzeń, spokój, że  nie ma nadmiaru samochodów.  Opinie,  z którymi ja się spotkałem  są 

wyłącznie pozytywne. Ja nie twierdzę, że nie ma opinii negatywnych,  na pewno takie  są, ale 

póki co one   do mnie nie dotarły. Myślę więc, że póki co efekt wprowadzenia strefy   jest   

efektem jak   na  razie pozytywnym i  to w odczucie  zdecydowanej większości, z którymi 

miałem okazję rozmawiać. Dlaczego natomiast zainstalowano takie, a nie inne parkometry. 

Po pierwsze - nie było wymogu w specyfikacji  istotnych warunków zamówienia, żeby te 

parkometry miały być nowe.  A dwa, co   najważniejsze – parkometry mają funkcjonować. 

Nie jest ważne czy rower jest stary,  czy rower ma 25 lat podobnie jak i samochód, byleby był 

sprawny, a te parkometry zapewniam państwa są w 100% sprawne. Nie ma znaczenia, czy 

wrzucamy monetę do otworu, który przyjął 100 monet, czy przyjął 5000 monet, bowiem 

wrzucić monetę można w każdy otwór i ten parkometr wydrukuje adekwatny bilet. Więc 

moim zdaniem to nie ma w tym momencie najmniejszego znaczenia. Dlaczego parkometry 

nie wydają reszty?  Nie jestem do tego pytania dokładnie  przygotowany.  Tym  niemniej  

mogę przekazać, że wiem o parkometrach,  które wydają resztę, ale  znajdują się one  na 

bardzo wielkich placach parkingowych, które towarzyszą lotniskom i może jeszcze jakimś 

innym wielopoziomowym parkingom, które są w ten sposób organizowane. Ale taki 

parkometr, o ile mnie pamięć nie myli,  kosztuje ok. 100 000 zł.  Jeśli miasto stać na taki 

wydatek - bo przecież to trzeba zwrócić administratorowi strefy -   to proszę państwa nie ma 

problemu, możemy zrobić takie parkometry, tylko czy jest to uzasadnione?  Czy to ma 

naprawdę większe znaczenie tym bardziej, że te parkometry, które są teraz zainstalowane 

przyjmują wszystkie monety powyżej 10 groszy, czyli   10 groszy, 20 groszy, 50groszy, 1zł,  

2zł,  5zł.   Monety   te   są    przez  ten  parkometr przyjmowane i przeliczane na czas postoju, 

a więc każda 10 groszówka powyżej 70 groszy naturalnie, czyli poniżej najniższego progu 

jest  przeliczana odpowiednio na czas parkowania.  Żadna  z  osób,  która pragnie w tej strefie  
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zaparkować  nie  jest  w  stanie ani  jednego  grosza utracić.  Minimum  70 groszy,    czyli  50 

i 2 razy po 10, albo 20 i ten parkomat to przyjmuje -  nie ma najmniejszych problemów. 

Wydaje kwitek na 30 min i jeśli ktoś wrzuci złotówkę to jest po prostu godzina itd.  Jeśli są 

inne potrzeby montowania takich parkometrów, to  proszę bardzo,  ale ja mam naprawdę 

wątpliwości  czy  wydatek   rzędu     kilkuset,   a  właściwie to  ponad miliona złotych byłby 

w Działdowie opłacalny, czy rzeczywiście miasto stać na taki wydatek.  

 
Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Panie prezesie, a dlaczego  w Ciechanowie są  parkometry, które wydają resztę ? Nieważne 

ile kosztują.  Tu  są dwa problemy  - strefa   płatnego parkowania i parkometry.  Proszę 

państwa, w Lubawie rozwiązano ten problem w ten sposób, że zatrudniono kilku 

bezrobotnych, którzy  z biletami chodzą i rozdają. Proszę państwa, jeżeli zdecydowaliśmy  się 

na parkometry,   to  w   XXI wieku   one powinny spełniać podstawowe standardy techniczne 

i  nie łamać praw konsumenckich, bo każdy konsument ma prawo podejść, wrzucić złotówkę 

i jeżeli chce ma  na  pół godziny, to parkomat  musi mu wydać resztę,   bo inaczej jest to 

łamanie praw konsumenckich – to nie jest zgodne z prawem w dzisiejszych czasach.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Korzystając z okazji chciałem zapytać pana prezesa -  czy parkomaty  zostały zakupione czy 

zostały wydzierżawione, bo ja widzę tu dużą różnicę. Z tego, co pamiętam, to była mowa o 

wydzierżawieniu,  i  że w każdej chwili dzierżawca będzie mógł zabrać. Także   mówienie,  

że parkometr obciążałby budżet miasta nie powinno mieć miejsca, gdy są one dzierżawione.  

Jeśli  są   kupione – to   sprawa faktycznie jest poważna.  I chce tu poprzeć panią Milewską, 

bo  jeżeli ja chcę kupić jedno jabłko, to kupuję 1 jabłko i nie dam sobie wrzucić 2 czy pól 

kilograma jabłek. I tak   samo powinno być ze strefą płatnego parkowania  - jeżeli założyłem, 

że pół godziny mi wystarczy, to dlaczego mam płacić za 40 minut, czy adekwatnie więcej do 

wrzuconych monet. I jeszcze jedno pytanie może nie związane ze strefą płatnego parkowania 

-  zauważyłem,  że rozpoczęły się prace wykopaliskowe na zamku w Działdowie i chciałem 

się zapytać kto zlecał te prace i kto będzie za nie płacił? 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Chciałem jeszcze wrócić do pytania pana Grzegorza -  czy my te parkometry kupiliśmy, czy 

wydzierżawiliśmy  od kogoś. A  jeżeli tak, to   na jednym ze spotkań informował nas pan, że 

jeśli zdecydujemy się na kupno, to pan nas poinformuje  z jakiej firmy zostały one zakupione. 
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Pan SZACHERSKI : 

Jestem  trochę zaskoczony stwierdzeniem, że parkometry łamią prawo konsumenta, nie widzę 

bowiem  miejsca gdzie one by to prawo łamały. Dlatego, że każdy ma prawo wrzucić do 

parkometru taką kwotę, za jaką  chce wykupić potrzebny mu czas zatrzymania pojazdu w 

strefie.  Każdy może wrzucić minimalny czas, tj. 70gr. Zapewniam państwa,  że parkometr 

honoruje również 70gr, czyli minimalny czas.  

Nie wydaje reszty -  mogę zapewnić  panią radną Milewską,  że parkometry w Ciechanowie, 

które znam doskonale,  również nie wydają reszty. Funkcjonują na identycznej zasadzie jak 

nasze parkometry.  Co do zakupu,  to ja mówiłem wcześniej - parkometry nie zostały 

zakupione,  parkometry zostały wydzierżawione i myślę, że dla istoty sprawy, dla 

funkcjonowanie strefy nie ma to najmniejszego znaczenia. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady : 

Panie prezesie, kolejne  pytania na pewno będą  się nasuwały, gdyż każdy tydzień, czy 

miesiąc funkcjonowania  strefy  przyniesie  nowe problemy. Także   mam nadzieję,  że do 

września, do następnej sesji będziemy mogli już więcej na ten temat powiedzieć. 

 
Pan SZACHERSKI :  

Zbieramy uwagi,  spostrzeżenia,   które   się   nasuwają   podczas   funkcjonowania  tej strefy 

i zapewne będziemy wnioskować do państwa, do burmistrza, żeby  uchwałę, którą   państwo 

wprowadziliście   strefę płatnego parkowania w Działdowie - zmodyfikować w sposób, który 

byłby najwygodniejszy dla odbiorów, dla mieszkańców, dla osób funkcjonujących w tej 

strefie. Kilka spostrzeżeń już mamy. Ja myślę, że nie ma sensu ich jednostkowo załatwiać. 

Trzeba   je  zgrupować i w jednym czasie  załatwić jednorazowo. A takie spostrzeżenia już są 

i powiadam, że na pewno zostaną państwu przekazywane.  

Jeżeli chodzi o   pytanie   radnego,  pana Mrowińskiego  dotyczące badań archeologicznych, 

to  odpowiedź będzie krótka - zleceniodawcą jest DAR S.A. m.in. ze środków, które 

powierzyliście nam państwo na ten cel. Badania realizowane są przez kadrę naukową 

Uniwersytetu Warszawskiego przy pomocy grupy studentów Instytutu Archeologii 

Uniwersytetu Łódzkiego. Będą one trwały około 6, 8 tygodni. A mają na celu  stwierdzenie-  

jakie fragmenty byłego skrzydła zamku od strony Męczenników kryją się pod gruntem 

współczesnym, nasypowym. Już w tej chwili możecie państwo zobaczyć, że  pewien fragment 

muru został odkryty, czyli już w tej  chwili są efekty tych prac wykopaliskowych. 
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Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Czy zrezygnował pan lub autor koncepcji zagospodarowania zamku z podziemnego parkingu, 

ponieważ badania z tego co wiem  się ogranicza tylko do nieistniejącego  skrzydła ?  I jeszcze 

jedno – chciałbym wiedzieć jaki jest koszt  tych badań. 

 

Pan  SZACHERSKI : 

Póki co,  nie ma może być może  o tym czy zrezygnowaliśmy, czy też  przyjęliśmy taką 

koncepcję, gdyż   obecnie jest etap badań archeologicznych. A więc   one mają tylko 

stwierdzić, co się kryje  pod gruntem nasypowym, pod powierzchnią. Natomiast   jakie będą 

tego konsekwencje -  to jest to materiał, który Wojewódzkiemu Konserwatorowi Zabytków da 

możliwość stwierdzenia - czy  będą takie, czy inne koncepcje zagospodarowania. Póki  co to 

nie jest związane bezpośrednio. Natomiast jest to jeden z warunków, który określił 

Wojewódzki Konserwator Zabytków w celu umożliwienia przekazania obiektu w nasze ręce. 

Przepraszam panie radny, ale  nie jestem upoważniony do przekazywania kwot, które są 

przedmiotem tajemnicy handlowej między nami. Ja   ze swej strony mógłbym ujawnić, 

natomiast nie jestem upoważniony ze strony naszych kontrahentów do ujawniania szczegółów 

kosztów. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI 

Panie prezesie, z taką formułką ja się wielokrotnie spotykałem, ale myślę, że pieniądze 

publiczne, które zostały powierzone na cel publiczny, bo takim celem są badania 

archeologiczne, nie podlegają tajemnicy handlowej, takie jest moje zdanie i moja opinia. 

 
Pan Zenon SZACHERSKI : 

Ja swoją opinię powiedziałem na ten temat i  nie mam nic do dodania w tej sprawie. 

 

 

Ad pkt  12 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprztargowym 

nieruchomości niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej, położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie : 

 
Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI – zapytał pana Sobotkę, czyli wnioskodawcę - czy   

ma już pozwolenie na budowę  obiektu ? 
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Pan Wiesław SOBOTKA – odpowiedział, że wystąpili do Burmistrza o warunki zabudowy.  

 
 
        Rada  podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/186/08 

 
 
wyraziła   zgodę    na    sprzedaż     w    trybie   bezprzetargowym nieruchomości niezbędnej 

do   poprawienia   warunków   zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej przy 

ul. Świerkowej w Działdowie na rzecz państwa  Wiesława i Renaty Sobotków.  

 
 
 
Ad pkt 13 

 

        Jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/187/08 

 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie łączącej ul. 11 Listopada z ul. Reymonta na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo.  

 

 
Ad pkt 14 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/188/08 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej 

położonej przy Pl. 1-go Maja w Działdowie.  

 

 

Ad pkt 15 
 
        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/189/08 
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w sprawie zasad aktualizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  

 

 

Ad pkt 16 

 
        Jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/190/08 

 
która przyjęła lokalny program pomocy społecznej  : „Program aktywności lokalnej dla 

miasta Działdowa na lata 2008-2013”.  

 

 
Ad pkt 17 

 
        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/191/08 

 
w   sprawie   przystąpienia  Gminy-Miasto Działdowo do realizacji projektów systemowych 

w ramach Poddziałania 7.1.1. Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

 

 

Ad pkt 18 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Działdowo na lata 2008-2015 : 

 
Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja myślę proszę państwa, że wypada tu  podziękować. To jest  ogromny wkład  i mam 

nadzieję, że   zaraz przyjmiemy ten program.   Ja podziwiam, że takie programy są tworzone, 

i że są jeszcze ludzie, którzy chętnie i aktywnie wkładają swój cenny czas.   Także chciałbym 

pochwalić panią  dyrektor. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA –Przewodnicząca Rady : 

Niewątpliwie była  to ogromna praca. Mam  nadzieję, że przyniesie też efekty w różnych 

formach,  również  dofinansowania.  I  m.in.  dlatego  dzisiejsza  sesja została zwołana, że ten  
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program jest niezbędny do uzyskania dość dużych pieniędzy. Pani  dyrektor jakich pieniędzy 

możemy się spodziewać w najbliższym czasie?                                                                                                                                                                                                  

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA – Dyrektor MOPS : 

Trudno mi powiedzieć -  w zależności od tego, do jakich projektów przystąpimy, bo to jest 

rozłożone na lata. Myślę, że stopniowo,  jak   będziemy   się rozwijać   w   projektowaniu, to 

w zależności od potrzeb – ta droga będzie otwarta. Ale sądzę, że  najważniejszą rzeczą jest to, 

że zamierzamy ruszyć  tę grupę, która jest wykluczona, albo zagrożona  wykluczeniem.   Bo  

przede wszystkim chodzi o  dostosowanie tej grupy społeczne, gdyż nam się wydaje, że praca, 

praca i jeszcze raz praca.  Owszem to jest najważniejsze, ale okazuje się, że przez te 

wszystkie lata bezrobocia te grupy z różnych przyczyn wybiły się zupełnie  z tego 

podstawowego działania, jakim jest praca  i chodzi nam o to, żeby w jak największym stopniu 

przywrócić te  grupy.  Wiemy,  że  nie jest to łatwe, bo jest to bardzo trudna grupa ze względu 

na różne naleciałości, ale będziemy intensywnie pracować, żeby ją wspierać.  

 
Pan MROWIŃSKI : 
 
Pani dyrektor, przeglądając ten program widziałem, że jednym z pomysłów   jest przedszkole. 

Rozumiem, że to przedszkole dotyczyłoby tej  grupy środowiska wykluczonego-  tak. 

 
Pani SZYMAŃSKA  : 

To znaczy tak,  my planowaliśmy zorganizować nie tyle przedszkole, co  świetlicę, która 

będzie  funkcjonowała dla potrzeb osób, z którymi będziemy pracować.  Często bowiem 

tłumaczenie rodziców jest takie , że muszą się zaopiekować dziećmi i nie mają czasu na swoją 

edukację.  W związku   z tym planujemy  to pod tym kątem, żeby przede wszystkim 

zaopiekować się dziećmi osób, które będą uczestniczyły w projektach. Oczywiście zależy to 

też dużo od tego, jakie będziemy mieć miejsce, bo to jest też bardzo istotna sprawa. 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 19 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/192/08 

 
Rada przyjęła Strategię Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 

Działdowo na lata 2008-2015.  
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Ad pkt 19 

 

        Jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/193/08 

 
którą   przyjęła   System   Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Miasta Działdowo 

na lata 208-2015.  

 

Ad pkt 20 

 
        Podjęcie 2 uchwał w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA -  Przewodnicząca Rady : 

Projekty zostały negatywnie zaopiniowane przez Komisję Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. Natomiast Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska   proponowała, aby 

odłożyć ich rozpatrzenie do   czasu otrzymania opinii Zarządu Osiedla. W dyskusji z radnymi  

doszliśmy jednak do wniosku, że odkładanie sprawy w czasie niewiele zmieni, gdyż jest tu 

potrzebna opinia Rady. Posiadacie państwo w swoich  materiałach dwa wnioski. Pierwszy 

wniosek   został  złożony   przez   spółkę Casino   Gold     z   Warszawy,    która    wnioskuje 

o zaopiniowanie lokalizacji salonu gier przy ul. Sportowej 26 b w  budynku, w którym 

obecnie znajduje się lokal dyskoteki. Drugi wniosek złożyła spółka Estrada    Polska  Spółka 

z Opolu  i    wnioskuje,   żeby   pozytywnie zaopiniować lokalizację salonu gier na 

automatach w Działdowie przy ul. Waryńskiego 11.  

 
W dyskusji :  

 
Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Koalicyjnego 

Klubu Radnych : 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado - Koalicyjny Klub Radnych negatywnie opiniuje 

lokalizacje salonu gier na automatach przy ul. Sportowej jak i przy ul. Waryńskiego.  

Dlaczego negatywnie.  Powodem negatywnej opinii jest bliskość położenia salonu z Miejskim 

Ośrodkiem Sportu i Rekreacji, ze szkołą tak w jednej lokalizacji, jak i w drugiej oraz to, że 

Klub uważa, że działalność ta przyniesie  więcej negatywnych niż pozytywnych skutków na 

rozwój postaw kształtowania charakteru dzieci i młodzieży. 
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Pani Teresa BARTKOWSKA : 

Zwłaszcza młodzieży, bo  od 18 lat jest tam wstęp. 

 
Pan DWÓRZNIK : 

W jednym wniosku jest zaznaczone , że od 18 lat, a w  drugim nie. 

 
Pani  BARTKOWSKA : 

Być może wszyscy by mieli wstęp. 

 
Pan DWÓRZNIK : 

Dzieci zamiast na przerwach jeść bułkę czy wypić oranżadę, byliby w salonach gier. 

 

        Po czym : 

 

- Podjętą 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się „ 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/194/08 

 
Rada negatywnie zaopiniowała wniosek Casino Gold Spółka z o.o. w Warszawie w sprawie 

lokalizacji salonu gier na automatach przy ul. Sportowej 26C w Działdowie.   

 
oraz 

 
- Podjętą 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/195/08 

 
Rada negatywnie zaopiniowała wniosek  Estrady Polska sp. z o.o. w Opolu w sprawie 

lokalizacji salonu gier na automatach przy ul. Waryńskiego 11 w Działdowie.   

 

 

Ad pkt 21 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 19 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/196/08 
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Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2008.  

 

 

Ad pkt 22 

 

        Podjętą  19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/197/08 

 
Rada   zadecydowała  o  zaciągnięciu  kredytu  w  kwocie 3 000 000 zł na częściowe pokrycie 

planowanego deficytu budżetu roku 2008 i przeznaczeniu go na pokrycie wydatków 

inwestycyjnych związanych z „Uporządkowaniem gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

Miasta Działdowo – etap I”.  

 

Ad pkt 23 

 
        Odpowiedzi na zapytania : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ- Burmistrz Miasta : 

Pani Przewodnicząca, Szanowni radni, z odpowiedzi na pytania dotyczące strefy płatnego 

parkowania wyręczył mnie Prezes DAR, pan Szacherski  w związku z tym przejdę do 

następnych pytań.  

        Pan Mrowiński pytał o dochody z PIT za I półrocze tego roku i jak one się mają do 

dochodów z PIT  za  poprzedni  rok.  Z oczywistych względów mamy  dane  za  pięć miesięcy 

i mogę poinformować, że są one wyższe w stosunku do roku ubiegłego  o 32 tys. zł.  A myślę, 

że byłyby znacznie wyższe, gdyby nie sławetna ulga pro rodzinna, która jak już kiedyś 

mówiłem, spowodowała   zmniejszenie tych dochodów dla samorządów w skali kraju o ponad  

3 miliardy zł. 

 Jeżeli chodzi o budowę sali gimnastycznej - otóż panie Mrowiński, rzeczywiście nie 

jest łatwa współpraca z panem Hasiakiem, który jest z natury rzeczy człowiekiem naprawdę 

bardzo trudnym, jest to trudny wykonawca. Nie   mniej jednak, cały czas prowadzimy 

rozmowy, konsultujemy. Myślę, że  w tej całej procedurze ugodowej   pozytywną rolę 

odgrywa  kierownik jego budowy. Pan Hasiak sam się zdecydował  na wstawienie okien  

brązowych, które są droższe od białych, ale wie, że popełnił błąd  i z tego tytułu nie rości od 

nas żadnego odszkodowania. A więc  mamy droższy materiał w zamian tańszego i myślę, że 

na tym miasto skorzystało, nie straciło. 
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 Jeżeli chodzi o bibliotekę, to odpowiem przy okazji na pytanie zadane przez radnego 

Wojnarowskiego - otóż   proszę państwa -   skierowałem   trzy   pisma do Marszałka i dzisiaj 

przyszła odpowiedź od dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji, w której jest 

napisane, że   sprawa cały czas jest pilotowana przez Urząd Marszałkowski. Nie mniej  jednak 

czekają na wycenę tego mienia,  a więc obiektu po byłym medyku. Wygaszenie 

funkcjonowania szkoły nastąpi z dniem 31 sierpnia br. i myślę, że do tego czasu  Sejmik 

Warmińsko-Mazurski mając już wycenę, przekaże to gminie. Oprócz oficjalnych pism są 

także prowadzone  rozmowy w tej materii zarówno przeze mnie  jak i przez radnych Sejmiku -  

i to właśnie tam jest planowana biblioteka. No, nie   możemy nic w tej materii robić póki nie 

będziemy właścicielem tego terenu. Jak tylko stan prawny zostanie uregulowany -  wówczas 

będziemy mogli. 

 Pani radna Konarzewska pytała o oświetlenie na ulicy  Dębowej i o utwardzenie. Na 

tym  etapie brak jest deszczówki, gdyż to jest  stosunkowo młoda ulica, a w trakcie 

opracowywania jest projekt oświetlenia na tę ulicę. 

 Pan Józef Orzechowski pytał o boiska  - otóż  w trakcie rozstrzygnięcia jest konkurs 

na budowę boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Nr 2.  Z rozstrzygnięciem tego 

przetargu są problemy z uwagi na to, że  jest jeden  inwestor, który zaoferował najniższą cenę, 

ale nie przedłożył dotychczas  wszystkich niezbędnych dokumentów. W  związku z tym  

zaproponowaliśmy ważność, związanie z ofertą wobec wszystkich pozostałych oferentów do 

15 sierpnia i będziemy musieli niestety poczekać, żeby dać uczynić za dość procedurom 

dotyczącym zamówień publicznych.  Orlik 2012 został ogłoszony,   jest na BIP-ie. 

 Miasto nie ma jeszcze swojego foto – radaru.  W    II półroczu  tego roku   jest 

planowany zarówno zakup   foto-radaru jak i zwiększenie etatu dla Straży Miejskiej do 

obsługi  foto-radaru i   urządzeń z tym związanych. Z tego co wiem od Komendanta 

Powiatowego Policji, to foto-radar, który był w mieście należał do Policji z Ostródy.   

 

Radna pani Teresa  OLSZEWSKA  : 

Chodzi o informację, że   miasto jest monitorowane. 

 
Pan Burmistrz – dopiero, gdy będzie foto-radar.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA : 

Pan Wojanarowski pytał dlaczego brakuje oznakowania o automatycznym pomiarze 

prędkości. I usłyszeliśmy, że   ponieważ   nie posiadamy na stałe takiego radaru, to nie ma 

jeszcze oznakowania. 
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Pan WOJNAROWSKI  : 

Pytałem  również czy nie można powiesić pod tablicami Działdowo, tabliczek – miasto 

monitorowane, bo jest po części monitorowane. Jest to  tak jakby dla bezpieczeństwa miasta. 

Byłaby to tabliczka ostrzegawcza, dla tych, którzy przyjeżdżają i  chcą tu rozrabiać. 

 
Pan BURMISTRZ :  

Tabliczka zostanie umieszczona na wszystkich drogach dojazdowych do Działdowa, kiedy 

będzie działał foto-radar, tak jak działa foto-radar w Mławie. Został tam  wprowadzony foto-

radar i zostało oznakowane , że miasto jest monitorowane. 

 
Pani BARTKOWSKA : 

Panie Burmistrzu,  nie rozumiemy się -  monitorowane to znaczy monitoring, te 8 kamer,  

które mamy ustawione. Mówimy   nie   o automatycznym pomiarze prędkości, ale o tym , że 

w mieście znajdują się kamery. I jak   tutaj radni mówią,  jest to jakiś postrach, zwłaszcza dla 

przyjezdnych, którzy nie wiedzą gdzie takie kamery mamy i w razie chęci rozróby jest to  dla 

nich pewnym hamulcem. 

 
Pan MAZURKIEWICZ : 

Z mojej wiedzy wynika, że tylko wtedy się wprowadza oznakowanie na drogach wjazdowych 

do miasta o monitorowaniu, jeżeli działa foto-radar. Być   może jestem w błędzie, a  jeżeli 

tak, to sprawdzę stosowne przepisy, skontaktuję się z Wydziałem Komunikacji i jeżeli będzie 

taka potrzeba, to   za organizację ruchu w mieście i oznakowania jest odpowiedzialny nie kto 

inny, a Starosta i do niego trzeba byłoby się zwrócić. 

 
Pani BARTKOWSKA : 

Takie   informacje są na wjazdach do innych miast – miasto monitorowane tzn. , że my 

wszystko widzimy. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ– Burmistrz Miasta : 

Pani przewodnicząca,  Szanowni radni, jeszcze odniosę się do zapytania pani radnej 

Nowakowskiej,  która pytała o  rozwiązanie drogowe w związku z wiaduktem na ulicy  

Lidzbarskiej i ewentualnym usytuowaniem tam ronda. Otóż  planujemy takie rondo na 

skrzyżowaniu Jagiełły, Grunwaldzka i Małłka. I ono  przyczyni się do poprawy 

bezpieczeństwa. Raz, że   przed tym rondem trzeba będzie wyhamowywać, poza tym 

prędkość planowana na wiadukcie tj. maksymalnie 40 km/h. A więc  poprawa bezpieczeństwa  
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poprzez raz zmniejszenie prędkości na wiadukcie   oraz usytuowanie ronda w ten sposób, że 

trzeba będzie i tak wyhamowywać, żeby się wyrobić -  spowoduje, że samochody ciężarowe 

nie będą zagrożeniem dla bezpieczeństwa w ruchu drogowym. 

 

 

Ad pkt 24 

 
        Wolne wnioski i informacje : 

 

Pan Zenon GAJEWSKI -  Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 13 : 

Czy Przedsiębiorstwo Ciepłownicze nadal jest własnością  miasta ? 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ–  Burmistrz Miasta : 

Jest w 100% własnością miasta. 

 
Pan Edward SKŁODOWSKI – mieszkaniec Działdowa :   

Zwracam  się  z  po raz kolejny z prośbą, żeby msza i uroczystości z  okazji 1 września, 

odbywały się 1 września, a nie 31 sierpnia. Dlatego, że wtedy będzie większa frekwencja. Tak 

samo jak od lat proszę, żeby ten murek przed destrukcją zabezpieczyć reklamą jakiejś naszej 

firmy. 

 
Pani BARTKOWSKA : 

Który murek ? 

 
Pan SKŁODOWSKI : 

Murek, który jest przy wejściu. On  sukcesywnie kawałek po kawałku  niszczeje.  

 
Pan Jerzy GIEZEK – mieszkaniec Działdowa : 

Na początku chciałem przypomnieć panu Burmistrzowi,  że   ponad   miesiąc temu złożyłem 

u niego pismo z konkretnymi pytaniami  i nie otrzymałem na nie odpowiedzi pisemnej, jak 

też  informacji, że z uwagi na zawiłość sprawy termin został przesunięty, a miesiąc już  

upłynął. Po drugie – dyskutowaliście tu państwo  o tablicach i  muszę stwierdzić tak, że jeżeli 

chodzi o  tablice monitorowanie miasta, to na dzień dzisiejszy Działdowo spełnia warunki, by 

taka tablica się ukazała. Natomiast jeżeli chodzi o tablice kontrola radarowa, to tak jak pani 

Przewodnicząca  tłumaczyła - dopiero z chwilą, kiedy policja  będzie posiadała taki miernik. 

Ponadto mam jeszcze dwie krótkie sprawy pierwsza,  o której chciałem wcześniej mówić, ale  
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nie uzyskałem akceptacji, tj. kwestia tzw. słupów ogłoszeniowych. Muszę powiedzieć, że  

patrząc na estetykę miasta wokół tych słupów, to urąga wszelkim pozytywnym twierdzeniom. 

Dziwię się i mam zapytanie do pana burmistrza -  czy w najbliższym czasie planuje w tym 

zakresie podjąć jakąś drogę uchwałodawczą w Radzie Miasta. Muszę stwierdzić, że  gro miast 

w Polsce posiada stosowne uregulowania w tym zakresie. Oprócz  typowo estetycznej funkcji 

i porządku wokół tych słupów sprzyja to nie tylko   dochodom   miasta.  Należałoby  w   

moim     przekonaniu   nad    tym   się    zastanowić i odpowiednie uregulowania wprowadzić. 

I druga sprawa - od czasu obecnej kadencji samorządu muszę stwierdzić,   że nastąpił jakaś 

dziwny,  a w moim przekonaniu niestosowny zwyczaj informacji - Urząd Miasta, a 

obywatele.  Do  czego zmierzam -  podam  dwa   przykłady.  Pierwszy przykład -  ogłoszenia 

i   informacje   odnośnie m.in.  posiedzenia   Rady   Miasta   w dniu dzisiejszym.  Grzeczność 

i   poziom pracy samorządu wymaga, żeby zaraz po zakończeniu sesji takie ogłoszenie zdjąć. 

A utarło się, iż  te ogłoszenia  poza miesiącem czerwcem wiszą od sesji do następnego 

ogłoszenia o sesji.   Uważam,   że   należałoby  zadbać  o  estetyczną stronę tego zagadnienia. 

I  druga    sprawa -  w   miesiącu   czerwcu   ukazało się ogłoszenie  - Urząd  Miasta zabrania 

z dniem takim a takim   wstępu do lasu. I pytam - czy to jest nowa forma informacji, czy 

komunikacji między Urzędem Miasta? Kto - Urząd Miasta nie ma takich uprawnień jak 

instytucja. Ten  Urząd Miasta ktoś reprezentuje, czyżby wstydził się podpisać pod taką 

informacją.  Mało tego, ja pomijam, że ona nie spełnia żadnych norm prawnych. Jeżeli taką 

informację się mieszkańcom przekazuje, to  powinna ona mieć określoną formę.  Powinno się   

w niej  powołać na określone przepisy, a takie istnieją oczywiście  i wtedy ktoś się powinien 

pod tym podpisać.   I takie  ogłoszenie  o wprowadzeniu nie istnieje,  bo zostało powieszone 

w tej samej formie ogłoszenie o odwołaniu z dniem 1 lipca takiego zakazu. Dla tych, którzy 

nie zwracają uwagi na tablice ogłoszeń Urzędu Miasta - jeszcze to ogłoszenie wisi. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ– Burmistrz Miasta:  

Są to cenne uwagi i zostaną one  zostaną przekazane do Wydziału Organizacyjnego.  

 Jeśli chodzi o pańskie pismo - otóż ono zostało praktycznie przedstawione w pańskiej 

wypowiedzi, do której ja się odniosłem na sesji, a w tych fragmentach dotyczących 

działalności PGKiM przekazem to pismo do prezesa PGKiM.  Pan Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego zorientuje się o dalszym losie tego 

pisma i  udzielimy odpowiedzi.  

 Jeżeli chodzi o słupy ogłoszeniowe i rozwiązanie na temat płacenia, to z mojej wiedzy 

wynika, że tylko w okresie  kampanii wyborczej takie praktyki były stosowane. Ja   sobie 

naprawdę  nie   wyobrażam,  żeby  na  co  dzień  na  tych  słupach   sprzedawać powierzchnię  
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reklamową.  Nie wiem czy ktoś byłby tym  zainteresowany, bo z taką inicjatywą jeszcze nikt 

do, nas poza kampanią wyborczą, nie przychodził. A poza tym -   ile by miasto kosztowało 

utrzymanie tego i jakie koszty byśmy musieli ponieść, gdyby nie została zachowana cała 

procedura.  Przyjęto  zwyczajowo nie  od dzisiaj, że te słupy  są dla wszystkich. A  więc tam 

są umieszczane informacje i  prywatne, i dla instytucji różnych, i zakładu  pogrzebowego.     

Nasze        natomiast       informacje        dotyczące     działalności  Urzędu umieszczane   są  

w niedoskonałych  moim zdaniem gablotach informacyjnych. A jakość  podawanych 

informacji, czy termin wieszania tych informacji będzie na pewno przeze mnie przekazany 

dla Naczelnika Wydziału Organizacyjnego.  I   spowodujemy, żeby już po sesji  jutro, czy 

pojutrze informacja o sesji  była zdjęta, chociaż myślę, że niektórych obywateli 

zainteresowałoby jakie  tematy były poruszane  na sesji odbytej tydzień wcześniej. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady : 

Jeżeli chodzi o wniosek pana Skłodowskiego, to nie wiem czy mi się wydaje, że w ubiegłym 

roku uroczystości odbyły się 1 września  

 
Pan SKŁODOWSKI : 

W ostatnim  pięcioleciu tylko raz były 1 września. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA : 

Ale też bez udziału młodzieży, bo ja zawsze jestem i tej młodzieży tam nie widzę. Ja  apeluję 

panie Burmistrzu, żeby obchody wybuchu II wojny światowej  odbywały się 1 września. 

Jeżeli nasi współmieszkańcy uważają, że w ten sposób  zmobilizuje się młodzież  do udziału 

w tych uroczystościach, to będzie  na pewno bardziej  korzystne.                                                                                                                                                                                                                            

A jeszcze chciałam się odnieść do pisma dla pana Giezka. Otóż    przypuszczam, że w części  

dotyczącej PGKiM pan prezes powinien złożyć informacje  do Wydziału GKiNW.  Natomiast   

całość odpowiedzi powinna jednak wyjść z Urzędu Miasta i pan Giezek powinien otrzymać 

taką odpowiedź od pana Burmistrza.  

 
Pan Jerzy GIEZEK : 

Chodzi mi o to, że pan  Burmistrz był uprzejmy stwierdzić, że udzielił mi odpowiedzi na 

sesji. Ta   wypowiedź   była   jednozdaniowa - panie Giezek  czy pan porusza się śmigłowcem 

i czy pana dzieci nie brudzą ?   Jeżeli więc  na  pismo merytoryczne,  prawne -  pan Burmistrz 

w ten sposób odpowiada, to prosi o pomstę do nieba. I druga sprawa  - tak jak pani zauważyła 

-  pan Burmistrz tego nie zauważył,  ja kierowałem pismo do pana burmistrza dotyczące  
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spółki podległej panu burmistrzowi i pan burmistrz   wysyła pismo-  inaczej mówiąc do 

PGKiM, żeby mi odpowiedział. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – otrzyma pan odpowiedź w najbliższym czasie. 

 

Pan  GIEZEK : 

Ja wcale nie ukrywam   pani   Przewodnicząca,   że  prowadzę też już wstępną 

korespondencję w zakresie wodomierzy z regulatorem rynku i mi do tego  jest potrzebna 

pisemna odpowiedź pana burmistrza. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – na pewno ją pan otrzyma, będziemy monitorować. 

 
Radny pan  Bogdan KASZUBSKI : 

Bodajże na  poprzedniej Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego  zwróciłem się 

z   prośbą    do    Naczelnika     Wydziału,    pana Fabińskiego, bo   na ulicach Sienkiewicza, 

11 Listopada,  Broniewskiego i na Klonowej po awarii rury zostały  garby i chciałem w 

imieniu mieszkańców podziękować, za takie szybkie działania. Dziękuję, ale chciałbym 

jeszcze panie Naczelniku wrócić do jednej kwestii – otóż   tablica jak się wjeżdża od Mławy 

wygląda skandalicznie  i trzeba się tym zająć. 

 
Pani BARTKOWSKA –Przewodnicząca Rady:  

Przyjmujemy to jako wniosek i myślę, że na następnej sesji już będzie wiadomo jak została 

sprawa załatwiona. 

  

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XVI sesję Rady 

Miasta Działdowo – życząc przyjemnych urlopów, dobrego wypoczynku i powrotu z nową 

energią i siłą do pracy pod koniec sierpnia lub na początku września.  

 
   Protokółowała                                                                          Przewodnicz ąca Rady            
                                                                                                                                                              
Grażyna Nadratowska                                                                            Teresa Bartkowska 
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